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Abstract (en)
Heat-insulating composite system for the lowermost, maximum 12 m, especially maximum 8 m high section of building facades, especially for
buildings having a render height of up to 12 m, comprises a sub base (1a) having a separation strength of at least 30 kPa, especially at least 80 kPa,
and a plug load of at least 0.20 kN/plug (load class of plug load-bearing capacity 0.20 kN), and insulating plates (4) made of bound laminar mineral
wool having a thickness of 40 mm or more and a tensile strength perpendicular to the plate plane of at least 2 kPa, especially at least 3.5 kPa. The
insulating plates are stuck with at least 40% of their surface on the sub base of the building facade as render supporting plates for fabric-reinforced
exterior render (5) and are fixed on the sub base using plugs (11a) having an effective plate diameter of at least 90 mm and plug plates (11, 15)
arranged under the exterior render and the reinforcing fabric (9). A maximum of 3, especially 2 p lugs per m2 of insulating surface are provided in
the facade area. Independent claims are also included for an alternative heat-insulating composite system, and for buildings equipped with the heat-
insulating composite systems. Preferred Features: The insulating plates have a plate size of 0.3-0.7, preferably 0.4-0.6, especially 0.5 m2.

Abstract (de)
Es wird ein Wärmedämm-Verbundsystem bzw. ein hiermit ausgestattetes Gebäude vorgeschlagen, bei denen für den untersten, maximal 12 m
hohen Abschnitt der Gebäudefassade eine neue, kostensparende Art der Befestigung der Dämmplatten vorgesehen ist. Voraussetzung ist ein
Untergrund (1a) mit einer Abreißfestigkeit von mindestens 30 kPa, der eine Dübellast von wenigstens 0,20 kN/Dübel zuläßt. Die Dämmplatten
(4) aus gebundener laminarer Mineralwolle mit einer Dicke von 40 mm oder mehr und mit einer Zugfestigkeit senkrecht zur Plattenebene
(Querzugfestigkeit) von wenigstens 2 kPa dienen als Putzträgerplatten für gewebearmierten Außenputz (5) und sind mit wenigstens 40 % ihrer
Fläche geklebt und am Untergrund (1a) mit Dübeln (11a) mit einem wirksamen Tellerdurchmesser von wenigstens 90 mm mit unter dem Außenputz
(5) und dem Armierungsgewebe (9) angeordneten Dübeltellem (11, 15) befestigt. Unter diesen Voraussetzungen gelingt es überraschend, im
Fassadenflächenbereich (17) nicht mehr als drei und gegebenenfalls nicht mehr als zwei Dübel pro m<2> Dämmfläche vorzusehen. <IMAGE>
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